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miesięcznik  
mi esz kań có w  
Gminy Nowe Miasto nad Wartq
ROK I

Marzenia 
Stowarzyszenia

Przybyli na W alne Z ebranie  
Członków Stowarzyszenia M iłośni
ków Ziemi Nowom iejskiej przyjęli 
uchwały o kierunkach działan ia  
stowarzyszenia na 1999 r. oraz w y
brali prezesa, zarząd, kom isję re
wizyjną i redaktora naczelnego  
Wiadomości Lokalnych.

23 kwietnia odbyło się Walne Ze
branie Członków Stowarzyszenia Miło
śników' Ziemi Nowomiejskiej. Do sali 
Gminnego Ośrodka Kultury przybyło 
ponad trzydzieści osób. Przewodniczą
cy spotkania Janusz Wilczyński poin
formował o zarejestrowaniu stowarzy
szenia przez Sąd Okręgowy w Poznaniu.

Kilkunastu uczestników spotkania 
wypowiedziało się na temat programu 
towarzystwa w bieżącym roku.

dokończenie na stronie 2
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*  JEDNO GIMNAZJUM W PIĘCIU 
SZKOŁACH s. 4

*  NASZ CZŁOWIEK W SEJMIKU 
rozmowa z D. Szymczakiem s. 5

$  (NIE) MOC POMOCY s. 6
*  WIZYTACJA BISKUPIA s. 8 - 9
*  POWIERZYĆ SIĘ PIELĘGNIARCE s. 10
*  DZIKIE WYSYPISKA s. 13
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przewidywanych tematów, 

wyliczalnych zadań, 

kom isji z ludzką twarzą 

i samych szóstek.

R edakcja

_______________________________________________ 2,00 ZŁ

„ ... dla F*olakóiv błogi raj ! ”

fot. Jerzy S tachow iak  
Być może festyny staną się formą obchodzenia majow'ych świąt. 
Na fotografii festvn trzeciomajowy w Nowym Mieście.

lokalne
WIADOMOŚCI
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Z życia K oła PZERiI
^  18 kwietnia pod kierownictwem kolegi 
Franciszka Korcza 40-osobowa grupa 
uczestniczyła w wycieczce autokarowej do 
Sanktuarium Maryjnego w Licheniu. Or
ganizatorem wycieczki był Zarząd Koła 
PZERiI w Nowym Mieście.
^  19 kwietnia członkowie Koła PZERiI, ze
spół śpiewaczy Złota Jesień, delegacja z 
Kola Gminnego PZERiI w Krzykosach oraz 
przyjaciele ze Środy Wlkp. uczestniczyli w 
pogrzebie wieloletniej skarbniczki Kota w 
Nowym Mieście koleżanki Barbary Szwali- 
kowskiej.
^  21 kwietnia zespół śpiewaczy Złota.Je
sień wystąpił ze swoim programem arty

stycznym podczas imprezy z okazji Dnia 
Inwalidy zorganizowanej przez Koło 
PZERiI w Książu Wlkp.
^  W maju odbędzie się II tura Mistrzostw 
Kola PZERiI w strzelaniu z wiatrówki. 
Rów'nież w maju kolo PZERiI wspólnie z 
GOK w Nowym Mieście organizuje ma
jówkę zokazji Zielonych Świątek.
^  Na przełomie maja i czerwca w ramach 
współpracy zaprzyjaźnionych gmin, zespół 
śpiewaczy Złota Jesień wyjeżdża do Ho
landii.
^  W czerwcu odbędzie się II tura Mi
strzostw Kota PZERiI w warcabach.

LM

MARZENIA
STOWARZYSZENIA

dokończenie ze strony 1 
Wskazywano na potrzebę zajęcia się 

sprawami ochrony środowiska, edukacji, 
ekologii, ukazywania walorów' terenów, 
które zamieszkujemy. W wielu wypowie
dziach przewijał się temat potrzeby inte
gracji społeczności lokalnej. Spotykajmy 
się chociaż raz na kwartał, powiedział 
Dariusz Szymczak. Rozmawiajmy ze sobą
o tym, co można i warto jeszcze zrobić. A 
jak ju ż nic innego nie będzie do roboty, to 
razem pośpiewajmy. Mieczysław' Rzepka 
mówił o potrzebie koordynacji działań róż
nych organizacji i instytucji funkcjonują
cych na terenie gminy. Przyjęto, Ze Stowa
rzyszenie będzie prowadzić działalność wy
dawniczą w różnych formach, m.in. wyda
jąc Wiadomości Lokalne.

Na prezesa Stowarzyszenia wybrano jed
nogłośnie Stanisława Janusza Wilczyńskie
go. Do Zarządu kandydowało siedem osób. 
Zgodnie ze statutem wybrano cztery. Naj
więcej głosów otrzymali: Teresa Antczak, 
Janina Hałas, Andrzej Konieczny i Dariusz 
Szymczak. Komisję Rewizyjną tworzyć 
będą: Andrzej Pawelczyk, Sławomir Poll i 
Mieczysław Rzepka. Zgodnie ze sta-tutem 
Stowarzyszenia kadencja władz trwać bę
dzie cztery lata.
Funkcję redaktora naczelnego Wiadomo

ści Lokalnych pełnić będzie Teresa Ant
czak. Jej kandydaturę zebrani przyjęli pra
wie jednogłośnie.

4 maja spotkał się i ukonstytuował Za
rząd Stowarzyszenia. Wybrano wicepreze
sa, którym został Dariusz Szymczak oraz 
skarbnika - Andrzeja Koniecznego.

HC

ZMIANY N A  STANOW ISKU
Po rezygnacji przez komisarza Mirosława Wolskiego ze stanowiska komen

danta Komisariatu Policji w Nowym Mieście n. Wartą, tymczasowo jego obowiąz
ki przejął komisarz Roman Skuza, pracujący wcześniej wKPPw Środzie Wlkp. 
jako zastępca naczelnika wydziału kryminalnego.

Nie wykluczone, że to on właśnie zo- wym Mieście.
stanie nowym komendantem KP w Nowym 
Mieście. Decyzja należy do komendanta 
Komendy Powiatowej w Środzie Wlkp. Sam 
zainteresowany twierdzi, iż chętnie przy
jąłby taką propozycję. Jak mówi, dobrze 
zna tutejsze środowisko, a fakt że od daw
na mieszka w Nowym Mieście na pewno 
ułatwi mu kontakty z ludźmi.

Swój plan dotyczący utrzymania po
rządku i bezpieczeństwa w naszej gminie 
komisarz R. Skuza przedstawi po otrzyma
niu stanowiska komendanta policji w No-

Być może jednak zmieni się struktura 
organizacyjna policji w całym powiecie, w 
związku z trwającą reformą. Mielibyśmy 
wtedy na terenie gminy czterech dzielni
cowych oraz oddziały patrolujące teren. 
Trudno przewidzieć, jakie decyzje zostaną 
podjęte i jakie ostatecznie stanowisko bę
dzie pełnił komisarz Skuza. Tak czy inaczej 
życzymy powodzenia i liczymy, że jego pra
ca przyczyni się do utrzymania spokoju i 
porządku w naszej gminie.

M P

•J* 4 kwietnia o godzinie 7.30 w Chociczy 
na ul. Śremskiej kierujący samochodem 
marki Toyota Corolla uderzył w tył Fiata 
125p. Pasażerka i kierowca Toyoty doznał i 
obrażeń ciała. Dochodzenie prowadzi KPR 
w Środzie Wlkp.
♦♦♦ W nocy z 5 na 6 kwietnia w Nowym 
Mieście na parkingu przy trasie nr 42 nie
znany sprawca rozbił szybę w oknie baru. 
Wysokość strat wynosi około 250 zl. Po
stępowanie wyjaśniające prowadzi KP w 
Nowym Mieście.
❖ 13 kwietnia o godzinie 16.00 na drodze 
nr 42 w Wolicy Pustej doszło do zderzenia 
ciągnika siodłowego marki Volvo, oraz cię
żarówki DAF przewożącej cztery' ciągniki 
siodłowe. Przyczynązderzenia było wymu
szenie pierwszeństwa przez kierowcę cię
żarówki. Trasa była zablokowana w godzi
nach od 16.00 do 23.00.

15 kwietnia do Banku Spółdzielczego w 
Nowym Mieście wpłynął fałszywy bank
not.

W nocy z 15 na 16 kwietnia w Nowym 
Mieście dokonano włamania do Urzędu 
Pocztowego skąd skradziono telefoniczne 
karty magnetyczne, oraz żetony telefonicz
ne. Wartość strat wynosi około 6 tys. zł na 
szkodę Rejonowego Urzędu Pocztowego 
w Poznaniu.
•I* 21 kwietnia około godziny 21.00 w Klę
ce nietrzeźwy kierowca Fiata 125p. zaje
chał drogę prawidłowo jadącej furgonet
ce marki Mercedes, co spowodowało koli
zji-

W YPADKI
♦J* 30 kwietnia w Chw'alęcinie doszło do w 
wypadku na terenie domu. Siedmioletni 
chłopiec, na skutek głębokiego skalecze
nia rozbitą szybą z drzwi, poniósł śmierć.
*•* 3 maja w lesie w pobliżu Chociczy zna
leziono zwłoki 32-letniego mężczyzny. Naj
prawdopodobniej było to samobójstwo.
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Absolutorium  dla zarządu
30 kwietnia na Sesji Rady Gminy 

Gminy oraz ponowne terminy zebrań 
wyborów sołtysów i rad soleckich. 
Elżbieta Mnich, skarbnik gminy przed

stawiła sprawozdanie z wykonania budże
tu gminy w 1998 r. Po stronie dochodów' 
budżet został zamknięty kwotą 9 815 tys. 
zł, zaś po stronie wydatków - sumą 10 038 
tys.zł. Niedobór pokryty był z nadwyżki 
budżetowej z lat poprzednich oraz uzyska
nej w r.ub. długoterminowej pożyczki na 
budowę kanalizacji w Boguszynie. Spra
wozdanie to było wcześniej analizowane 
w komisjach rady i uzyskało ich akcepta
cję. Na sesji odczytane też zostały opinie 
Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. Były one 
pozytywne, ze wskazaniem na fakt, że gmi
na uzyskała o 341 tys. mniej dochodów, niż 
było zaplanowane z powodu zaległości 
płatników -  zarówno osób prywatnych jak 
podmiotów gospodarczych.

Jeśli chodzi o ściąganie opłat i po
datków, robimy to tylko sposobami prze
widzianymi przez prawo -  wchodzimy 
nawet na hipoteki dłużników, ale pienię
dzy to nie przysparza - zapewniał wójt 
A.Podemski. Po krótkiej dyskusji nad spra
wozdaniem, radni jednogłośnie uchwalili 
absolutorium dla Zarządu Gminy. Gratula
cje z tej okazji złożyli na ręce wójta Z. Ję
drzak - w imieniu starosty i zarządcy po
wiatu oraz Cz. Jarecki, w imieniu rady gmi
ny. Gratulowano również wybranym nie
dawno sołtysom. F. Lisiak, który jest sołty
sem w Rogusku od 47 lat, na gratulacje tak

uchwalono absolutorium dla Zarządu 
wiejskich w sprawie przeprowadzenia

odpowiedział: za gratulacje dziękujemy, 
ale chcielibyśmy, aby w tej kadencji było 
tak, jak  w przysłowiu - mniej honoru a 
więcej poboru. Jednogłośnie przyjęto rów
nież, zaproponowane terminy zebrań wiej
skich w miejscowościach, w których z po
wodu braku wymaganej liczby mieszkań
ców nie dokonano jeszcze wyboru nowych 
sołtysów' i rad sołeckich. Uchwalono, że 
zebrania wiejskie zwrołane będąponownie 
w Chromcu na 12 maja i w Klęce na 13 
maja. Obydwa zebrania mają się odbyć w 
świetlicach wiejskich o godz. 19“ .

Podjęta też została uchwała w spra
wie pobierania opłaty targowej. Na targo
wiskach na terenie gminy opłaty pobierać 
będąH. Piętka oraz W.Pawelczyk, niedaw
no wybrany na sołtysa w Chociczy.

Na końcu Cz. Jarecki, przewodniczą
cy rady odczytał wyjaśnienie rzecznika pra
sowego Komendy Policji w Środzie Wlkp. 
(patrz obok). HC

D laczego  tak d rogo  ?
Powyższe pytanie należy do najczę

ściej stawianych Redakcji „Wiadomości 
Lokalnych”. Odpowiedź jest p rosta -ta 
niej naprawdę się nie da! Jesteśmy gaze- 
tąo  małym nakładzie i zwiększyć go nie 
można, bo adresatami pisma sąmieszkań- 
cy tylko jednej gminy. Drukujemy na do
brym papierze bo chcemy, by młodzi i 
starzy mogli nas bez trudu przeczytać 
oraz rozpoznać osoby i miejsca przed
stawione na fotografiach. Marzymy też 
o tym, by nie być gazetą do pieca, ale 
stać się z Czasem małą kroniką naszego 
regionu przechowywaną w domach.

Poza tym jesteśmy miesięcznikiem, 
płacicie więc Państwo 2 zł, ale tylko raz 
w miesiącu. Jeśli w „Wiadomościach” 
znajdąsię reklamy i ogłoszenia zamiesz
czane przez Czytelników zwiększymy ich 
objętość nie podnosząc ceny.

________ Redakcja

R zecznik Prasowy  
K om endanta Powiatow ego Policji 
w Środzie W lkp. informuje:

Komisarz Mirosław Wolski-Komendant 
Komisariatu Policji w Nowym Mieście n. War
tą w okresie od 1.02.1998 do 1.02.1999, został 
odwołany z tej funkcji na własną prośbę.

Niemniej jednak przed złożeniem prośby 
o odwołanie, w Prokuraturze Rejonowej w Śro
dzie Wlkp. wszczęto śledztwo nr Ds. 1255/98 
w sprawie rzekomego przywłaszczenia sobie 
przez komisarza Wolskiego i sierżanta Piotra 
Pawlaka rowerów zabezpieczonych w depo
zycie. Śledztwo to, prawomocnym postano
wieniem prokuratora, zostało umorzone w dniu 
28.02.1999 z powodu niestwierdzenia popeł
nienia przez wyżej wymienionych czynu za
bronionego.

Należy wyraźnie podkreślić, iż śledztwo 
to toczyło się wyłącznie w sprawie, a nie prze
ciwko wymienionym. Podania do publicznej 
wiadomości wymaga także fakt, iż pomówie
nie o przywłaszczenie rowerów zostało za
mieszczone w anonimowych doniesieniach do 
różnych instytucji i mediów.

W anonimach pomawiano komisarza Wol
skiego także o inne nadużycia służbowe, lecz 
przeprowadzone czynności wyjaśniające nie 
potwierdziły tych pomówień.

kom.mgr Henryk Siatecki

W ybory so łty só w
W  z w ią zk u  z u p ły w em  k a d e n c ji so łty só w  i rad  so łe ck ic h  — w  

k w ietn iu  o d b y w a ły  się  zeb ra n ia  w ie jsk ie  w 'p o szczegó ln ych  m iej
s c o w o śc ia c h , n a  k tó r y c h  m ieszk a ń c y  w y b ie r a li  so łty só w  i rady  
so łe ck ie  n a  n a stęp n ą  cz te ro le tn ią  k a d en cję .

WIES
Boguszyn
Boguszynek
Chocicza
Chromieć
Chwalęcin

Dębno

Klęka
Kolniczki
Komorze
Kruczyn

Kruczynek
Michałów
Nowe Miasto
Radlinicc
Rogusko
Skoraczew
Stramnice
Szyplów
Wolica Kozia
Wolica Pusta

SOŁTYS
Jan Motyl 
Julian Janicki 
Wincenty Pawelczyk

RADASOŁECKA
M. Kołodziejek, A. Małecki, J.Pawlik 
E. Antczak, W. Antczak, E. Fiedler 
P.Jankowski, K.Kmieciak, M. Malicha

wybory nie odbyły' się z powodu braku quorum 
Jan Pieszałka B. Jakubowski, M. Mikołajczak,

M. Sobolewski 
Andrzej Talarski St. Antczak, M. Stamirowski,

Z. Tadeuszak 
wybory' nie odbyły się z powodu braku quorum
Marek Paszek 
Karol Węcławiak 
Ludwik Bednarek

Stefan Kominek 
Wojciech Kurzajak 
Janusz Wicijowski 
Stanisław Halek 
Franciszek Lisiak 
Julian Polowczyk 
Marian Suś 
Mirosław W'ieczorek 
Jan Jędrzak 
Eleonora Nehring

Życzymy powodzenia i owocnej pracy.

Ci. Bednarek, R. Piasecki, M. Wojcieszak 
A. Goliński, J. Matuszak, L. Rybka 
K. Jędrzejewski, B. Każmierczak,
M. Pszczoła
Z. Bąk, Z. Łeński, E Nowak 
S. Chybki, Z. Koch, J. Korasiak
A.Król, L. Mazurkiewicz, J. Żurek 
P. Gęsty, W. Każmierczak
B. Hybiak, Z. Pisarek
G. Wojtkowiak, K. Stangryczak 
R. Hofman, S. Janicki, H. Przepiorą 
P. Grodzki, M. Kryś, Z. Nagły 
I7. Stratyński, A. Tadaszak, A. Włodarczak 
L, Konarkowski, A. Matuszczak, Z.Roszyk

A. Kubacka
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OŚW IATA

JEDNO  GIMNAZJUM  
W PIĘC IU  SZKOŁACH

O d  1 w r z e śn ia  u c z n io w ie  o b ecn y ch  szó sty ch  k las u czy ć  s ię  b ęd ą  w  od d zia ła ch  
g im n a zja ln y ch . P rzez  d w a  n a jb liższe  lata  k lasy  g im n a zja ln e  w  naszej gm in ie  m ieścić  
się będą w  szk o łach , d o  k tórych  u czn iow ie  d o tych czas u częszczali.

Reforma edukacji zakłada bardzo grun
towne zmiany w systemie szkolnictwa. Do
tyczą one zmian organizacyjnych systemu 
edukacj i. zmian w programach szkolnych i 
systemie oceniania uczniów.

Ci, którzy widzieli przeładowane torni
stry swoich dzieci czy wnuków, ich proble
my ze sprostaniem wymaganiom stawianym 
przez szkolę, zgodzą się z koniecznością 
zmian w dotychczasowym systemie naucza
nia.

ZAŁOŻENIA REFORMY

Nowy system szkolny stanowić będzie 
6-letnia szkoła podstawowa, 3-letnie gim
nazjum i 3-letnie liceum profilowane lub 
szkoła zawodowa. Ideą tych zmian jest upo- 
wszechnienie wykształcenia 
średniego oraz wyrównanie 
szans edukacyjnych dzieci z róż
nych środowisk, poprawa jako
ści procesu kształcenia i wycho
wania.

Szkoły podstawowe i gimna
zja będą prowadzone przez gmi
ny. Założenia programowe re
formy od I-go września zaczną 
realizować klasy I-sze i IV-te 
szkół podstawowych oraz I-sze 
klasy gimnazjów.

JAKIE GIMNAZJUM

Twórcy reformy zakładają, że gimna
zjum powinno być oddzielone od szkoły 
podstawowej. Ustawa dopuszcza jednak 
dwuletni okres przejściowy, w którym kla
sy gimnazjalne mogłyby funkcjonować w 
szkołach podstawowych. Z tej „furtki” w 
ustawie skorzystała nowomiejska Rada 
Gminy, powołując jedno gimnazjum z. kla
sami. które pozostaną w swoich szkołach 
macierzystych. Tworzyć je będą oddziały 
złożone z uczniów obecnych klas Vl-tych 
wszystkich szkól z terenu gminy.

Oddziały te podlegać będą jednemu

dyrektorowi. Stanowisko to na dwa lata 
Zarząd Gminy powierzył Zdzisławowi Ję- 
drzakowi, dyrektorowi Szkoły Podstawo
wej w Nowym Mieście. Będzie on koordy
nował funkcjonowanie klas gimnazjalnych 
szkól w Boguszynie, Chociczy, Klęce, Kol
niczkach i Nowym Mieście. Już zaczęło się 
powoływanie nauczycieli, którzy uczyć 
będą it' klasach gimnazjalnych. Mamy 
gotowe projekty organizacyjne szkół 
podstawowych, w trakcie tworzenia są 
projekty klas gimnazjalnych, zapewnia 
Zdzisław Jędrzak. Zjednej strony staramy 
się zabezpieczyć możliwie wysoki poziom  
nauczania, z drugiej nie powodować ko
nieczności przemieszczania się nauczycie
li z jednego krańca gminy nu drugi.

W następnym roku szkolnym (2000/01)

w każdej ze szkól będą się już uczyły I-sze 
i II-gie klasy gimnazjalne. Znaczące zmia
ny nastąpiądopiero we wrześniu 2001 roku. 
Gimnazjum musi wówczas zacząć funkcjo
nować w odrębnym budynku, niezależnie 
od szkól podstawowych. W obowiązują
cym dotychczas trybie naukę ukończy kla
sa ósma (obecna VII).

Najważniejszym elementem reformy 
szkolnictwa jest reforma programowa. 
Nowe podstawy programowe, opracowa
ne w Ministerstwie Edukacji Narodowej, 
formułowane są na tyle ogólnie, że na ich

bazie powstanie wiele różnych programów 
nauczania. Ich cechą wspólną będzie z pew- 
nościąto, że mniejszy w nich będzie zakres 
wiedzy encyklopedycznej, a w;iększy na
cisk zostanie położony na nabywanie umie
jętności oraz integrację międzyprzedmioto- 
wą. Nu razie docierają do nas programy 
autorskie. Czekamy nu koncepcje progra
mowe z ministerstwa. Musimy przyjąć 
wspólny program dla wszystkich szkól w 
gminie, planuje Zdzisław Jędrzak. Wcze
śniej trzeba się zdecydować na powoła
nie zespołu nauczycieli uczących danego 
przedmiotu w klasuch gimnazjalnych. 
Trudną sprawą będzie na pewno wybór 
podręczników.

WARIANT 
OSZCZĘDNOŚCIOWY

Przyjmując taką organizację gim
nazjum, gmina nowomiejska nie 
była w'cale wyjątkiem. W skali 
kraju ponad 600 gimnazjów bę
dzie miało oddziały w budynkach 
kilku szkól, z tego ponad 70%, to 
gimnazja wiejskie.
Czy jest to rozwiązanie dobre? 
J es t ono przede wszystkim  
oszczędnościowe. Ministerstwo 
podejmując reformę nie przeka
zało gminom żadnych pieniędzy, 
wyjaśnia wójt A. Podemski. Kosz
towna byłaby samu reorganiza
cja szkól i zwielokrotniłyby się 
koszty dowozu uczniów. Tych 

pieniędzy nie było w tegorocznym budże
cie.

OD WRZEŚNIA 2001 ROKU

Wariant docelowy określiła Komisja 
Oświaty i Kultury chociaż nie było jesz
cze uchwały Rady Gminy, stwierdza wójt 
Podemski. Przyjęto, i w tym kierunku bę
dziemy zmierzać, że mają być dwa gim
nazja -  w Nowym Mieście i w dobudowy- 
wanej części szkoły »’ Chociczy. Jestem 
jednak za tym, żeby była na ten temat jesz-

rys. E. Lewandowska
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NASZ CZŁOWIEK 
W SEJMIKU

Z DARIUSZEM SZYMCZAKIEM 
ROZMAWIA 

GRZEGORZ ROCHOWSKI
Grzegorz Rochowski: Panie Darku, dzię
kując za wyrażenie zgody na przeprowa
dzenie rozmowy z Panem chciałbym aby 
przedstawił się Pan w paru zdaniach czy
telnikom Wiadomości Lokalnych. 
Dariusz Szymczak: Pochodzę z Konina, 
gdzie do dzisiaj mieszka moich dwóch bra
ci i dwie siostry. Ukończyłem Wydział Pra
wa na Uniwersytecie im. A.Mickiewicza w 
Poznaniu, Podyplomowe Studium Banko
we przy AF, w Poznaniu, Podyplomowe 
Studium Podatkowe, którego współorga
nizatorami były uniwersytety w Lodzi oraz 
Manheim, kurs na członków' Rad Nadzor
czych Spółek Skarbu Państwa oraz kurs na 
Syndyków, Likwidatorów oraz Zarządców 
Komisarycznych.

Mieszkam z żoną M arią- lekarzem sto
matologiem i czwórką dzieci wNowym Mie
ście. Pracuję w Poznaniu, gdzie prowadzę 
kancelarię radcowską. Ostatnio zostałem 
powołany na stanowisko Zarządcy Komi
sarycznego Zakładów Przemysłu Odzieżo
wego „JARKON” w Jarocinie.
G.R. Jak wiemy, w październikowych 
wyborach został Pan wolą wyborców, rad
nym Sejmiku Wojewódzkiego. Czy mógł
by Pan przedstawić główne zadania Sej
miku?
D.S Najogólniej można powiedzieć tak: 
Wojewoda - odpowiada za wykonanie po

lityki rządu na obszarze województwa. 
Marszałek -  reprezentuje samorząd woje
wództwa.
Sejmik wojewódzki przejął te kompetencje 
Wojewody, dla których nowopowstały 
powiat byłby zbyt słabą jednostką, np. 
Szpital Wojewódzki, Kolegium Języków 
Obcych, Teatry, Muzea, Szkoły Policeal
ne itp. Oprócz tego, Sejmik zajmuje się mię
dzy' innymi promocjąregionu jako całości, 
ma na celu prowadzenie takich działań aby 
doprowadzić do równomiernego i zrów
noważonego rozwoju całego regionu wiel
kopolskiego.
G.R. Z tego co Pan powiedzial wiemy ja
kie są zadania Sejmiku. A jakie są Pana 
zadania? Które z założonych w momencie 
wyborów postanowień udało się Panu 
zrealizować ?
D.S. Zaraz, po wyborach główne moje dzia
łania skupiały się na pracach w Komisji Sta
tutowej. Na sesji statutowej Sejmiku refe
rowałem stanowisko AWS. Wprowadziłem 
70 poprawek do statutu, z czego w drodze 
głosowania zostało przyjętych około 80 - 
90%.

Pracowałem również nad jedną z wer
sji Preambuły, którajaksię później okaza
ło, stała się wersją bazową dla ostatecznej 
jej treści.
Jestem również członkiem Komis ji Rewizyj

nej i wiceprzewodniczącym Komisji Edu
kacji.
G.R. Sądzę, że czytelników Wiadomości 
Lokalnych interesowałoby co daje nam 
wszystkim fakt, że mamy „naszego“ czło
wieka w Sejmiku Wojewódzkim?
D.S. Chcę dołożyć wszelkich starań dla 
powołania Szkoły Policealnej na terenie 
powiatu średzkiego o takim profilu, aby ab
solwenci mieli możliwość łatwiejszego do
stępu do rynku pracy. Pracując w organach 
Sejmiku mam kontakty ponadregionalne i 
tą drogą chcę pomóc w promocji Gminy. 
Mogę służyć również pomocąprawnąUrzę- 
dowi Gminy, w przypadku kontaktów z 
potencjalnymi inwestorami.
G.R. W dniu 23 kw ietnia, został wybrany 
Pan członkiem Zarządu Stowarzyszenia 
Miłośników Ziemi Nowomiejskiej. Jakie 
są zdaniem Pana główne zadania Stowa
rzyszenia?
D.S. W działaniach Stowarzyszenia widział
bym i byłbym zadowolony gdyby udało 
się nam zrealizować plan minimum, to jest:
- wydawanie gazety regionalnej,
- integracja społeczeństwa,
- propagowanie i upowszechnianie dotych
czasowego dorobku regionu i dalszy jego 
rozwój.

JE D N O  GIMNAZJUM  
W PIĘC IU  SZKOŁACH

dokończenie ze s. 4 
cze publiczna dyskusja i żeby wybrać wa
riant najlepszy.

Zdzisław Jędrzak podkreśla: Za bardzo 
potrzebne uważam przyjęcie przez Radę 
(¡miny koncepcji Komisji Oświaty i Kul
tury w możliwie bliskim terminie, ponie
waż pozwoliłoby to na spokojne a jedno
cześnie racjonalne zorganizowanie sieci 
szkól i zatrudnienie nauczycieli, czemu

służyć przecież ma „ okres przejść io wy ”.
Przy takiej lokalizacji gimnazjów likwidacji 
uległaby jedynie Szkoła Podstawowa w 
Nowym Mieście, a dzieci z klas I -  VI do
wożone byłyby do szkoły w Klęce. Pew
nym korektom musiałyby zostać poddane 
obwody szkolne w gminie, tak by ilość 
uczniów' dostosować do możliwości loka
lowych szkół. O słuszności takiego rozwią
zania nie do końca przekonani są wszyscy 
radni i środowiska szkolne. Na przykład w 
Klęce wyrażane jest przekonanie, że dobrze

wyposażony budynek nowej szkoły naj
lepiej nadaje się na gimnazjum. Była też 
koncepcja, by gimnazja zlokalizować w Klę
ce i w Kolniczkach. Jeżeli w sposób sen
sowny rozwiążemy problem lokalizacji 
gimnazjów, „zagospodarujemy ” kadrę i 
zorganizujemy dowóz dzieci, to nie po
winno być punktów zapalnych. Tę refor
m ę trzeba przeprowadzić bezboleś
nie - zaznacza wójt A. Podemski.

Halina Czarny
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KOMPUTERY W BIBLIOTECENAJTRUDNIEJSZY 
PIERWSZY 

KROK
25 i 26 maja ósm oklasiści napi

szą testy, które będą przepustką do 
szkól średnich.

W tym roku po raz pierwszy w dawnym 
woj. poznańskim zamiast egzaminów do 
szkół średnich zostanie przeprowadzone 
badanie osiągnięć uczniów klas ósmych. 
Zadania z j. polskiego i matematyki przy
gotowuje Wojewódzki Zespół powołany 
przez Kuratora Ośwńaty w Poznaniu, ale sam 
egzamin odbędzie się w podstawówkach. 
Nad jego prawidłowym przebiegiem czu
wać będą powołane przez dyrektorów 
szkół komisje złożone z miejscowych na
uczycieli. Jako obserwatorzy mogą poja
wić się nauczyciele szkół średnich wyzna
czeni przez kuratorium. Szkoła ma zapew'- 
nić uczniom komfortowe warunki pracy w' 
czasie egzaminów.

Rozwiązane testy trafiądo Wojewódz
kiej Komisji Sprawdzającej. Zaświadczenia
0 wynikach badań absolwenci otrzymają 
w dniu rozdania świadectw' ukończenia 
szkoły. Uzyskane punkty będą podstawą 
przyjęcia do szkoły średniej.

W byłym woj. kaliskim odbędąsię jed
nak egzaminy wstępne do szkół średnich. 
Nasi ósmoklasiści mogąje zdawać, ale nie 
muszą. Gdy zawiozą swoje świadectwa do 
szkół zadeklarują, czy chcą by szkoła 
uwzględniła wyniki testów czy też, że za
mierzają przystąpić do egzaminów. Jeśli 
wybiorą egzamin, jego wynik będzie decy
dujący.

Wygląda na to, że los tegorocznych 
absolwentów jest nie do pozazdroszczenia; 
rzuceni na głębokie wody samodzielności 
muszą dobrze napisać test, a poza tym pod
jąć wiele innych trafnych decyzji.

Ósmoklasistom życzymy połamania piór
1 trzymamy kciuki. Tylko nie dziękujcie!

Teresa Antczak

Od marca w wypożyczalni dla doro
słych Biblioteki Publicznej Gminy w No
wym Mieście funkcjonuje komputerowy 
system udostępniania książek.

Aby uruchomić ten sposób wypoży
czeń, przez ponad pięć lat pracownicy bi
blioteki tworzyli komputerową bazę danych
o księgozbiorze. Obecnie zawiera ona pra
wie 20 tys. opisów katalogowych książek 
znajdujących się w bibliotece nowomiej- 
skiej oraz filiach w Boguszynie i Chociczy. 
Z 44,6 tys. książek będących w posiadaniu 
tych bibliotek opracowanych jest ponad 
23 tys. egzemplarzy, co stanowi 52% księ
gozbioru.

Najpierw uruchomiono komputerowy 
obsługę wypożyczalni dla dorosłych, po
nieważ w sposób całościowy udało się 
opracować na razie tylko księgozbiór tego 
działu biblioteki.

Korzystanie z komputerów w wypoży
czalni pomaga zarówno czytelnikom, jak i 
bibliotekarzom. Pracownikom biblioteki 
oszczędza wielu godzin ślęczenia nad reje
stracją wypożyczeń i robieniem zestawień 
statystycznych. Pomaga też w szybkim 
wyszukiwaniu potrzebnych lektur. Czytel-

Wiosna i okolice Świąt Wielkiej Nocy 
to czas, w którym zawiera się najwięcej 
związków małżeńskich. Od pół roku narze
czeni mogą wstępować w prawnocywilne 
związki małżeńskie nie tylko w Urzędzie Sta
nu Cy wilnego, ale także w kościele katolic
kim, zawierając tzw. śluby konkordatowe.

Przed ślubem konkordatowym młodzi 
oprócz warunków stawianych przez kościół 
muszą dostarczyć również zaświadczenie z 
Urzędu Stanu Cywilnego stwierdzające 
hrak okoliczności wyłączających zawar
cie związku małżeńskiego.

Sam przebieg ślubu konkordatowego 
nie różni się niczym od tradycyjnego ślubu 
kościelnego. Istota tego pierwszego pole
ga na tym, że po religijnej ceremonii zaślu
bin młodzi podpisują oprócz księgi para
fialnej także zaświadczenie o zawarciu mał
żeństwa. Kapłan, który również sygnuje ten 
dokument, w ciągu pięciu dni musi go prze
kazać do USC. W Urzędzie Stanu Cywil
nego w Nowym Mieście współpraca z księż
mi z parafii z terenu gminy układa się po
prawnie. Nie zdarzyło się, aby dokumenty 
ślubu zawartego w kościele nie trafiły w 
terminie do urzędu. W USC w Nowym 
Mieście od początku roku zarejestrowano

nik, korzystając z komputerowej bazy da
nych, może sam odszukać potrzebną mu 
książkę, może dokonać przeglądu księgo
zbioru biblioteki w układzie według na
zwisk autorów, tytułów czy haseł przed
miotowych. Może się np. dowiedzieć, jaki
mi pozycjami dysponuje biblioteka w od
niesieniu do tematów, którymi się akurat 
interesuje. Zachęcamy czytelników jak  
możemy, by korzystali z komputera przy 
poszukiwaniu potrzebnych im książek - 
mówi Maria Tomczak, pełniąca akurat dy
żur w wypożyczalni. Widzimy, że młodzież 
jest oswojona z komputerami i robi to 
chętnie. Mniej zorientowanym staramy 
się pomóc, ale starsi czytelnicy wolą po 
staremu wyszukiwać książki bezpośred
nio na pólkach.

Kolejnym krokiem będzie opracowa
nie księgozbioru czytelni oraz oddziału dla 
dzieci. Myśli się też o zainstalowaniu inter- 
netu, który umożliwi wgląd w bazy danych
o księgozbiorach bibliotek wyższego rzę
du i ułatwi korzystanie z systemu wypoży
czeń międzybibliotecznych.

Małgorzata Paszkiewicz

17 związków małżeńskich, z czego 12 to 
związki zawarte tylko w kościele. Na czer
wiec zgłoszonych jest 7 ślubów, z których 
tylko dwa zawierane będąjako konkorda
towe. Bożena Kaczmarek, kierownik USC 
powiedziała: Śluby konkordatowe to no
wość, a z każdą nowością trzeba się oswo
ić. Przyznaję, że pracy papierkowej mam 
trochę więcej, ale więcej też jest wolnych 
sobót. Po zmianie przepisów na ślub cy
wilny decyduje się mniej par. Niektórzy 
uważają, że dwa śluby wprowadzają bar
dziej uroczysty nastrój. Kamerzyści na 
przykład twierdzą że czegoś na zareje
strowanej kasecie uroczystości brakuje. 
Mówią że takie samo zdanie mają oglą
dający potem nagraną ceremonię ślubną 
Sądzę, że opinie takie wynikać mogą z 
konserwatywnej postawy części miesz
kańców. Ja do nich zresztą też się zali
czam.

Dzięki umowie konkordatowej młodzi 
ślubujący w kościele mogą zaoszczędzić 
nieco czasu i nerwów, ale z drugiej strony 
dwa śluby to dwie uroczystości, a w końcu 
...jak się żenić, to się żenić...

Joanna Polatyńska

SP R O ST O W A N IA
^  Chochlik drukarski zgubił słowo ..nie'1 w 
artykule o służbie zdrowia. Było: „...Osoba, 
której kartoteka znajdowała się do tej pory w 
Nowym Mieście lub Boguszynie stanie się 
automatycznie pacjentem ARM-MED-u. 
Powinno być: Osoba, której kartoteka 
znajdowała się do tej pory w Nowym Mie
ście lub Boguszynie nie stanie się auto
matycznie pacjentem ARM-MED -u.
+  Pan Julian Janicki jest oczywiście rad
nym z Boyuszynka. a niejak błędnie poda
liśmy z Komorza (Boguszynek się o Pana 
zaraz upomniał !)
___________________ Przepraszamy

ŚL U B Y
K O N K O R D A T O W E
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O Ś R O D E K  P O M O C Y  S P O Ł E C Z N E J

(NIE) MOC POMOCY
Rodzin biednych, zagubionych w dzisiejszej rzeczywistości ciągle przybywa. Kto może im 

pomóc i w jaki sposób ? Coraz częściej potrzebujący spoglądają na władze samorządowe jako na 
tych, którzy powinni im tej pomocy udzielić.

Ośrodek Pomocy Społecznej wNowym 
Mieście maswojąsiedzibę przy ulicy Jesio
nowej, „nad bankiem” jak mawiająmiesz- 
kańcy gminy. Osób zgłaszających się, czy 
piszących wnioski zprośbą o pomoc ciągle 
przybywa. Sąto osoby samotne, rodziny 
wielodzietne, patologiczne itp., ale nie tyl
ko. Prosząo pomoc również ci, którzy do 
tej pory jakoś daw'ali sobie radę. Niestety 
ceny na żywność, towary, leki, koszty zwią
zane z utrzymaniem domu i rodziny są tak 
wysokie, że zmuszająludzi do pukaniaw'szę- 
dzie tam, skąd może nadejść jakakolwiek 
pomoc.

WYMAGANE M INIMUM

Wiele osób pisze wniosek z prośbą o 
pomoc do OPS tylko dlatego, że po prostu 
zawsze tak robili i jakoś się udawało. Do
starczyli zaświadczenie o niskich docho
dach z zakładu pracy, na utrzymaniu było 
jeszcze kilkoro dzieci, a więc już mogli li
czyć na pomoc opieki. Obecnie wymagane 
minimum to 318 zl (netto) na pierwsza oso
bę w rodzinie, na drugąi dalsze powyżej 15 
roku życia -  224 zł, na dziecko do 15 r.ż -  
160 zł, na osobę sam otną-351 zł. Dla przy
kładu (opierając się tylko na zaświadcze
niu o dochodach), gdy budżet 4-osobowej 
rodziny składającej się z rodziców i 2 dzieci 
w wieku 9 i 17 lat wynosi ok. 950 zł -  to 
dana rodzina winna być objęta pomocą 
społeczną.

WARUNKI PRZYZNAWANIA 
ZASIŁKÓW

Sam niski dochód nie jest jednak jedy
nym kryterium udzielenia pomocy. Kieru
jąc się tylko takimi kategoriami, wielu ro
dzinom należało by przyznać zasiłek. Kie
rownik OPS Danuta Halek-Wielgosz wyja
śnia : Zanim danej osobie bądź rodzinie 
przyznany zostanie zasiłek, musi być prze
prowadzony wywiad środowiskowy. Pra
cownik socjalny udaje się wtedy do miej
sca zamieszkania danej osoby i tam, wi

dząc realną sytuację np. lecący tynk, 
brak wody powybijane okna itp. ma ju ż  
jakiś obraz rzeczywistości. Oprócz tego 
istnieje zapisany w Kodeksie Rodzinnym 
obowiązek alimentacyjny, a więc w pierw
szej kolejności obowiązek wsparcia spo
czywa na najbliższej rodzinie (relacja ro
dzice -  dzieci). Dopiero, gdy nie zosta
nie on spełniony, pomaga opieka.

POD KONTROLĄ

Załóżmy, że spełniliśmy wszystkie ko
nieczne warunki i OPS przyznał nam zasi
łek pieniężny na konkretny cel. Nie jest to 
jednak koniec współpracy z tąinstytucją. 
Pracownicy socjalni po pewnym okresie 
mająobowiązek skontrolować, czy pienią
dze były wydane zgodnie z przeznacze
niem, czy zmieniła się na lepsze sytuacja w 
rodzinie, np. czy ktoś podjął pracę, otrzy
mał rentę itp. W przypadku zatajenia i nie- 
poinformowania OPS o zmianach możliwy 
jest nawet nakaz zwrotu udzielonego zasił
ku.

FORMY POM OCY

Najdoskonalszą form ą pomocy z na
szej strony -  mówi kierownik OPS -  jest 
finansow anie obiadów w stołów kach  
szkolnych. Pomagamy w ten sposób 74 
rodzinom z gminy dając obiady 177 dzie
ciom. Często je s t to dla nich jedyny ciepły 
posiłek w ciągu całego dnia...

Oprócz tego OPS pomaga wypłacając 
m.in. zasiłki stałe, wyrównawcze, rodzin
ne, pielęgnacyjne, z tytułu ochrony ma
cierzyństwa, renty socjalne i inne. Wyso
kość tych zasiłkówjest również uwarunko
wana wielomaczynnikanii. Zdecydowanie 
są one niższe niż w roku ubiegłym. Odczu
cia ludzi, co do tego: ile, komu i co przy
znano, są różne. Nie ma jednomyślności 
tam, gdzie chodzi o podział pieniędzy. Kie
rownik OPS twierdzi, że posiada częściową 
orientację, czy danej rodzinie bardziej po
trzebne sąnp. pieniądze na opał, czy przy

wiezienie w'ęglado domu itp. Jak to wyglą
da, ocenią potrzebujący.

Z PUSTEGO I SALOMON...

Podobnie, jak inne instytucje, także 
OPS dysponuje wtym roku mniejszym bu
dżetem (15% niższy niż w 98r.). Jest on fi- 
nansow'any w40% z Urzędu Gminy i w60% 
z Wydziału Pomocy Społecznej i Ochrony 
Zdrowia w Poznaniu. Niestety, jak wynika 
ze statystyk - z planowanej kwoty z Po- 
znanianarok 1999- 842 696 zł otrzymano 
tylko 331 538 zł. Stąd też wysokość zasił
ków jest znacznie niższa, a nawet niektóre 
są całkowicie wstrzymane (zasiłki okreso
we). Przykro wyjaśniać ludziom -uskar- 
żająsię pracownicy socjalni - dlaczego tak 
niskie są te zasiłki. Możemy dzielić tylko 
to, czym dysponujemy, choć zdajemy so
bie sprawę, że je s t  to kropla w morzu po 
trzeb.

NIE SAM YM  CHLEBEM...

Trudno prowadzić z rodzinami pracę 
socjalną, gdy brakuje pieniędzy nawet na 
chleb. Czasem jednak problem leży nie ty I- 
ko po stronie pieniędzy. Nieraz trzeba lu
dziom p o m ó c-mówi Danuta I lalek-Wiel- 
gosz -  na przykład wyszukać ofertę pra
cy, napisać wniosek o rentę, emeryturę, 
pozew o ustalenie alimentów, skierować 
do psychologa, prawnika, na leczenie itp.

OPS współdziała z policją, ze Środowi
skowym Domem Samopomocy w Dębnie, 
świetlicami socjoterapeutycznymi w Kol- 
niczkach i Klęce, gdzie służąpomocąoso- 
by wykwalifikowane, otwarte na problemy 
innych i golowe nieść pomoc.

Rola pracowników socjalnych polega 
nie tylko na przyznawaniu pieniędzy, ale 
głównie na wspieraniu rodzin i uniezależ
nianiu ich nawet od OPS. Najpierw trzeba 
dojrzeć do problemu, uwierzyć, że można 
go przezwyciężyć i ... czasem po prostu 
chcieć sobie samemu pomóc.

Marzena Spychalska
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„ZAUFAĆ 
BOŻEMU MIŁOSIERDZIU”

W  k w ie tn iu  i m aju  n a sze  p a r a fie  p r z e ż y w a ją  w iz y tę  b isk u p a  — J e g o  E m in en cji  
K siędza Z d zis ła w a  F ortu n iak a. O  w rażen ia  z  pobytu  w  p ara fii N o w e  M iasto  zapyta ła  
ks. B isk u p a  A n n a  K u b ack a . 

R o zm o w a  o d b y ła  się  p o  su m ie  od p u sto w ej w  C h ociczy .

Anna K ubacka: Co szczególnie interesuje biskupa wizy
tującego parafię ?
Ks. Biskup: Życic parafialne ma dwa aspekty: to, co widzialne 
i to, co mniej widoczne ale rozpoznawalne przez znaki. Muszę 
zaznaczyć, że mnie bardziej interesują te drugie sprawy.

A.K.: Jakie znaki naszego życia pa

rafialnego wywarły na .Jego Eminen

cji szczególne wrażenie?

Ks. Biskup: Bardzo pozytywne wrażenie 

zrobiła na mnie młodzież, która była bierz

mowana. Umiejętność zachowania się 

podczas calcj uroczystości, podczas ho

milii, zachowanie pow'agi chwili...

W Chociczy byłem urzeczony zaangażo

waniem wiernych w liturgię podczas na

bożeństwa i procesji. Widać było, że lu

dzie tym żyją. W Nowym Mieście widać 

bardziej tradycję, związanie z Kościołem, 

w C hociczy- odnalezienie się mieszkań

ców w' nowych warunkach.

A.K.: W jaki sposób przyjmują księdza 

Biskupa w innych parafiach ?

Ks. Biskup: W każdej parafii jest podob

nie uroczyście. Oczywiście jestem świa

domy, że na danąparafię nie można patrzeć 

tylko poprzez doświadczenie wizytacji, tak 

jak nie można patrzeć na chrześcijanina 

przez uroczystość rezurekcyjną. Poza tym 

prowadzi on przecież normalne życie.

A.K.: Wizytacja Jego Eminencji zbie

gła się z Uroczystością M iłosierdzia 

Bożego, bardzo ważną dla Chociczy. Z 

tej okazji wykonano remont kaplicy, 

m alowanie, boazerię, boczne ławki.

Ludzie włożyli dużo pracy, a nawet prze

konywali do niej Ks. Proboszcza wahającego się, czy podo
łają.
Ks. Biskup: Muszę zdradzić, że to ja  zaproponowałem Ks. 
Proboszczowi termin wizyty w Waszej parafii. Wybrałem go, 
bo pamiętałem o kaplicy Miłosierdzia Bożego w Chociczy i tu
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mnie „ciągnęło”. Faktycznie, mimo ciężkich czasów poradzili
ście sobie doskonale: wiem, że dużo zostało zrobione jako pra
ca społeczna. Widać, że dostępujecie tu Miłosierdzia Bożego. 
Dziś trudno by było wyobrazić sobie Chociczę bez kaplicy.
A.K.: Mamy jednak problemy, .lak ks. Biskup widział trwa 
budowa cmentarza. Okazało się, że wymaga on nakładów 
finansowych, jakich nie przewidywano, a społeczeństwo 
ubożeje...
Czy mogłabym prosić o jakąś poradę dla nas, dla ks. Pro
boszcza, któremu te problemy pewnie spędzają sen z po
wiek ?
Ks. Biskup: Rozmawiałem o tym z członkami Komitetu Budo
wy Cmentarza. Nie widziałbym tego tak tragicznie. Wiele zale
ży od waszych założeń i przyjętych terminów. Dużo też można 
zrobić samemu, a wtedy jeszcze bardziej cieszy. Budowa może 
trwać dłużej, ale to co zrobicie będzie rzeczywiście „wasze”.
A.K.: Jaki drogowskaz postawiłby Ks. Biskup przed ludź
mi na progu trzeciego tysiąclecia ?
Ks. Biskup: Słuchać Pana Boga i ufać Bożemu Miłosierdziu!

fot. Z. Tokarski

Z djęcie 1. B isku p  w ch o d zą cy  do kościoła  
w  N ow ym  M ieście. 

Z djęcie 2. S p otk an ie  z K om itetem  B udow y  
C m en tarza  w  C hociczy. 

Zd jęcie 3. B ło g o sła w ień stw o  d zieci w' k oście
le w  N ow ym  M ieście.

KALENDARIUM 
WIZYTACJI

D ębno  
24 m arca (środa )

^  M sza św. w kaplicy w' Chrzanie połączona z udziele
niem sakram entu nam aszczenia chorych

*  O dw iedziny w szkole podstawowej w  Chrzanie
*  O dw iedziny u rodzin, z  których pochodzą kapłani
*  Spotkanie z  R adą Parafia lną  i Zespołem  Charyta

tywnym
*  M sza św. w Dębnie, ponad 100 osób przystępuje do 

sakram entu bierzm ow ania.

N ow e M iasto  
11 kwietnia (niedziela)

*  M sza św. w N ow ym  M ieście -  ok. 200 osób przy stę
puje do bierzm ow ania

*  Spotkanie z K om itetem  Budowy Cm entarza w Cho
ciczy

*  Suma odpustowa w  kaplicy M iłosierdzia Bożego w 
Chociczy

*  Błogosławieństwo m ałych dzieci przy kościele w 
Nowym M ieście

*  Spotkanie ze świeckimi, szczególnie aktywnymi w  
parafii

*  Odw iedziny u rodzin, z których pochodzą kapłani.

13 kwietnia (wtorek)

*  M szaśw . w N ow ym  M ieście, udzielenie nam aszcze
nia chorych

*  Spotkanie z m łodzieżą i nauczycielam i szkół podsta
wowych w Chociczy i K lęce

*  W'izyta u chorych

28 kw ietnia (środa)

*  W izyta w  szkole w N ow ym  M ieście
*  Spotkanie z w ładzami sam orządowym i w Urzędzie 

Gm iny
*  Odwiedziny w Herbapolu

K ołniczki oczekują na ks. Biskupa  
na końcu maja.
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P O W IE R Z Y Ć  SIĘ
P IE L Ę G N IA R C E

Stare porzekadło m ówi: „Czas leczy rany” . M ożna by dodać „a pielęgniarka je łagodzi” . Dziś spoty
kam y ją  w przychodni, w dom u chorego, w szkole ... Zobaczm y, jak  działają pielęgniarki na naszym  
terenie po zm ianach, które przyniosła reform a.

Przychodnia ARM -  MED s.c. działa
jąca na terenie gminy Nowe Miasto oprócz 
lekarzy zatrudnia także pielęgniarki (osiem 
pań). Wbrew pozorom ich praca nie jest 
wcale mniej ważna. Szczególnie teraz, gdy 
szpitale wypisują pacjentów, których nie 
można już leczyć, ale którzy nadal potrze
bują fachowej pomocy i opieki. Wiadomo 
też powszechnie Ja k  ważne dla 
chorego jest przebywanie wśród 
najbliższych, po prostu „u sie

bie”.

PIELĘGNIARKI 
ŚRODOWISKOWE

To właśnie w domu chore
go rozpoczyna się rola pielę
gniarek środowiskowych. Są 
dostępne w zasadzie w każdej 
chwili; zrobią zastrzyk, zmienią 
opatrunek, podiącząkroplówkę 
a nawet pomogą umyć chore
go. Gdy zachodzi potrzeba 
umawiająsię z rodziną chorego także w nie
dziele i święta.

PIELĘGNIARKI 
PRAKTYKI

Wykonują zabiegi na terenie ośrodka 
zdrowia, a także odbywają wizyty domo
we. Wykonują polecenia lekarza z przy
chodni, jak również zlecone przez specjali
stów, u których się leczymy. Skończył się 
problem z załatwianiem np. popołudnio
wego zastrzyku. Pielęgniarki same pamię
tają o terminie podawania zastrzyku cho
remu i w razie potrzeby przyjeżdżają do 
domu, aby go zaaplikować.

Jest jeszcze „trzeci filar” wspierający 
Służbę Zdrowia:

PIELĘGNIARKI SZKOLNE

Obsługują 5 szkól w gminie. B. Błasz
czyk pracuje w szkołach w Nowym Mie
ście i Klęce, 1. Bartłomiejczak - w Kol
niczkach i Boguszynie, natomiast M.

Tułaza ma pod swojąopieką szkołę w Cho
ciczy. I łigienistki są w każdej „swojej” szko
le 2 razy w tygodniu. Ich głównym zada
niem jest oświata zdrowotna i profilaktyka. 
Sprawdzają czystość, przygotowują dzieci 
do bilansów zdrowia (badanie wzroku, słu
chu, wagi, wzrostu, postawy), które wyko
nuje już lekarz wr szkole (jeśli jest w niej ga-

rys. E. Lewandowska

binet) bądź w ośrodku. Wykonująteż tzw. 
badania przesiewowe dzieci nieobjętych 
bilansami. Wykryte przez nie wady wzroku 
czy postawy są wtedy pierwszym alarmem 
dla rodziców, którzy czym prędzej powinni 
udać się z dzieckiem do lekarza. Najmłodsi 
mieszkańcy gminy również mają swoją „bia
łą damę” .

POŁOŻNA

Jest nią Barbara Krychowska od lat pra
cująca w swoim fachu. Byl czas kiedy au
tentycznie przyjmowała na swoje ręce 
noworodki. Teraz sprawuje opiekę nad kil
kudniowymi maluchami. Jest wszędzie tam, 
gdzie ma się urodzić lub już się urodziło 

dziecko. Służy fachową pomo
cą i radą odwiedzaj ąc swoje po
łożnice i ich maleństwa.

WARTO 
WIEDZIEĆ

Bardzo ważnąrzecząjest in
formacja wyjaśniająca dzie
ciom, do którego lekarza są 
„przypisane”. Przypominają o 
tym szkolne higienistki. Zda
rzają się bowiem wypadki, za
słabnięcia dziecka, nagłe za
chorowania i nie wiadomo wte
dy, którego lekarza wzywać.

A zatem mówmy dzieciom, do jakiej przy
chodni należymy, aby w razie nieszczęścia 
spotkały „swojego doktora”.

Teresa Antczak 
Marzena Spychalska

„CHOCICZANIE” 
JADĄ DO HOLANDII

W dniach 3 1.05. do 04.06.99 w ramach 
wymiany kulturalnej zespól „Chociczanie” 
jedzie do Holandii, do Verwend.

W przedstawionym tam programie ar
tystycznym występować będą 3 grupy 
wiekowe: zespól seniorów, młodzieży lice
alnej i młodzieży ze szkoły podstawowej, 
przy akompaniamencie kapeli pod kie
rownictwem muzycznym mgra Bronisła
wa Hyżorka i choreografa mgr Janiny Ha
łas.

.1 H

^GOK, OSP oraz PZERiI '

zapraszają 
na majówkę,

która odbędzie się 

23 maja - Zielone Świątki 

przy strażnicy OSP 

w Nowym M ieście
Dzieci i młodzież, które brały udział w Fe

stiwalach Piosenek Szkolnych i Przedszkol
nych (nie tylko laureaci) i chciałyby wystąpić w 
trakcie imprezy prosimy o kontakt z GOK w 

.Nowym Mieście.
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Z T R Z Y N A S T K Ą  W  T L E
O tym, że trzynastka nie musi być pechowa, przekonali się uczestnicy Konkursu Wiedzy o Wiel- 

kopolsce, który odbył się 13 kwietnia 1999 roku w Szkole Podstawowej w Nowym Mieście. Był to 
konkurs stopnia powiatowego, brało w nim udział 52 uczniów szkół podstawowych: ze Środy Wlkp. 
(nr 2, nr 3), Zaniemyśla, Plawc, Slupii Wielkiej, Krzykos, Nowego Miasta, Boguszyna, Kolniczek 
i Chociczy.

Zgodnie z wielkopolską tradycją kon
kurs zorganizowany był na bardzo wyso
kim poziomie, przebiega! sprawnie i bez 
zakłóceń.

ŁAMANIE GŁOW
Najistotniejszą (lecz nie jedyną) czę

ścią konkursu było wykazanie się wiedzą
o Wielkopolsce od czasów najdawniej
szych po dzień dzisiejszy. Przez 90 minut 
młodzież zmagała się z testami obejmu
jącymi zagadnienia z historii, geografii, 
przyrody, kultury i sztuki. Biorąc pod uwa
gę stopień trudności zadań oraz osiągnię
te wyniki, należy stwierdzić, że konkur- 
sowicze opanowali mnóstwo wiadomości
o regionie.

-  jednym ze sponsorów konkursu -  jo 
gurty i inne produkty były milą niespo
dzianką.

SPRAWDZANIE, LICZENIE
Gdy młodzież umilała sobie czas w go

ścinnych murach GOK-u słuchając piose
nek w wykonaniu zespołu wokalnego pod 
dyrekcją B. Hyżorka, do sprawdzania prac 
konkursowych przystąpiła komisja -  na
uczyciele ze wszystkich uczestniczących w 
konkursie szkól. Z tym odpowiedzialnym 
zadaniem uporano się bardzo sprawnie, co 
świadczy o umiejętnościach organizator
skich Haliny Wesołek -  przewodniczącej

gulaminem 85% liczby punktów (patrz 
ramka).

Podkreślenia godnym jest fakt, że or
ganizatorzy zadbali o wyróżnienie nie tyl
ko zwycięzców, którzy otrzymali cenne 
nagrody książkowe i dyplomy. Każdemu 
uczestnikowi wręczono książkę „Żerków 
i Nowe Miasto n/W” oraz zestaw wido
kówek ukazujących piękno naszej gminy. 
Fundatorami nagród były' władze powia
towe, władze gmin oraz Biblioteka Pu
bliczne w Nowym Mieście.

Gratulując uczestnikom, goście i go
spodarz konkursu, dyr. Zdzisław Jędrzak 
podkreślali, że ich wysiłek oraz wiedza, 
zasługują na wielkie uznanie.

Mała Ojczyzna to nie tylko puste ha
sło - to rzeczywistość.

Kto z szanownych czytelników np. wie, 
gdzie rośnie i jak się nazywa jedyna polska 
liana lub co jest najstarszym zabytkiem ję
zyka polskiego ? Oni w iedzą!

COŚ DLA CIAŁA

Każdy, kto uczestniczył w jakiej
kolwiek rywalizacji wie, ile kosztuje to ner
wów i ile się przy tym spala kalorii. Jednym 
ze sprawdzonych sposobów na odreago
wanie stresów'jest dobry obiad. Pamiętali
o tym organizatorzy. Milo było patrzeć z 
jakim apetytem zjadano smaczny (wiem, bo 
jadłem) posiłek. Będąc przy tym wdzięcz
nym temacie nie można nie wspomnieć o 
Średzkiej Spółdzielni Mleczarskiej „Jana”

fo t. J. Stachowiak

komisji. Natomiast to, że komputer nie 
pomylił się przy zamianie punktów na dane 
procentowe, jest zasługą Mirosława Ję- 
drzaka.

GRATULACJE 
I PODZIĘKOWANIA

O godz. 14”  świetlica szkolna zaczę
ła się wypełniać. Uczniowie, ich opieku
nowie oraz zaproszeni goście (przedsta
wiciele władz powiatowych, władz gmin 
powiatu średzkiego, księża parafii nowo- 
miejskiej, dyrektorzy szkól gminy Nowe 
Miasto) w napięciu czekali na ogłoszenie 
wyników. Do etapu rejonowego (dawniej 
wojewódzkiego) zakwalifikowali się 
uczestnicy, którzy uzyskali wymagane re

I JA TAM BYŁEM . . .

Podsumowując, chciałbym powtórzyć 
to, co powiedziałem 13 kwietnia w imie
niu uczniów i nauczycieli. Życzyłbym 
wszystkim, aby każdy konkurs był tak zor
ganizowany, jak ten. Twierdzenie, że trzy
nastka jest pechowa w'zięło w łeb !

Paweł Becela

W POZNANIU 
BĘDĄ NAS 

REPREZENTOWAĆ
Jan Antczak (kl. IV, SP Chocicza) 
Kamil Cichoń (kl. IV, SP N. Miasto) 
Paulina Jaskuła (kl. V, SP Chocicza) 
Kamila Ludwiczak (kl.Yll, SP N. 
Miasto)
Izabela Pisarek (kl. IV, SP Boguszyn) 
Anna Ratajczak (kl. IV. SP N. Mia
sto)
Marta Schmidt (kl. VI, SP Kolniczki) 
Maria Szymczak (kl. VI. N. Miasto) 
Anna Szyszka (kl. IV, SP Boguszyn) 
Mateusz Śmiglak (kl. VI, SP N. 
Miasto)
Dorota Wojciechowska (kl. V, SP 
Chocicza)
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OCZYSZCZALNIA

ZANIECZYSZCZA!
Oczyszczalnia ścieków w Klęce przestała za

nieczyszczać stare koryto Wart}'. Na jak długo ?

Bulwersująca od 2 miesięcy sprawa zanieczyszczenia ście
kami naszego środowiska-głównie cennych przyrodniczo sta
rych koryt Warty znalazła niedawno doraźne rozwiązanie. 
Rowem od Klęki w kierunku tzw. Papierni a dalej do Warty 
płynie wreszcie czysta woda.

20 kwietnia Komisja Ochrony Środowiska i Porządku Pu
blicznego na specjalnym posiedzeniu dokonała przeglądu 
oczyszczalni w Klęce i zanalizowała przyczyny zanieczysz
czeń.
W pracach komisji uczestniczyli również przedstawiciele 
PZW oraz Herbapolu.

Jednoznacznie stwierdzono, że wody płynące rowem od 
oczyszczalni są zanieczyszczone, co grozi zatruciem rejonów 
nadwarciańskich. Do oczyszczalni w Klęce przepompowywa
ne są ścieki w połowie komunalne, a w połowie przemysłowe 
z Herbapolu w Klęce.

Jakość ścieków, zwłaszcza tych przemysłowych jest bar
dzo zła -  wykazały to badania zlecone przez Urząd Gminy. 
Aby nie dopuścić do skażenia postanowiono zatrzymać wy
pływ ścieków z oczyszczalni do rowu w kierunku Nowego Mia
sta, a skierować je na dawne wylewiska starej oczyszczalni. 
Jednocześnie przystąpiono do oczyszczania zbiorników ist
niejącej oczyszczalni.

Czy to coś pomoże, pokażą najbliższe miesiące.
Stanisław Janusz Wilczyński

Z IE L O N A  
SZ K O Ł A

W dniach 1 9 -2 3  kwietnia 1999 uczniowie kl. V I- VII 
Szkoły Podstawowej w Kolniczkach odbyli wycieczkę do 
Ustronia Morskiego. Kierownikiem był Czesław Jarecki a 
wychowawczyniami Maria Motyl i Beata Kantorska. Wy
cieczka odbyła się w ramach tzw. „Zielonej Szkoły” .

Jest to nowa forma odbywania zajęć- uczniowie zdoby
wają wiadomości w terenie. Tym razem na w'tasne oczy zoba
czyli ujście rzeki do Morza Bałtyckiego, zabezpieczenia brze
gów przed falami, sposoby ratowania wydm itd.

Uczestnicy wyprawy byli bardzo zadowoleni mimo, że wy
magała od nich dużego wysiłku fizycznego. Wydaje się, że 
taka forma odbywania zajęć warta jest spopularyzowania.

Czesław Jarecki

______ ^ 3 ^ " " ........

^ K Ą C IK  WĘDKARSKI

MISTRZ 
SPŁAWIKA

Spławikowym mistrzem Koła „Guć” Polskiego Związku Węd
karskiego w Nowym Mieście, na rok 1999 został Tomasz Marci
niak, który na zawodach rozegranych w dniu 18 kwietnia na War
cie, w bardzo niesprzyjających warunkach atmosferycznych uzy
skał 1225 pkt. Wicemistrzami zostali: Henryk Wiechciński 1175 
pkt oraz Wojciech Szeszuła- 620 pkt.

W kategorii młodzieżowej zwyciężył Eryk Rzepka -  100 pkt 
wyprzedzając Tomasza Heleniaka - 90 pkt i Krzysztofa Mazurkie
wicza -  40 pkt.

W zawodach wzięło udział 51 seniorów i 11 juniorów, którzy 
po zakończeniu konkursu posilili się tradycyjną grochówką.

Franciszek Tomczak

fot. J. Stachowiak 
Zdjęcie 1. Sędziowie przy pracy 
Zd jęcie 2. Mistrz Kola oraz wicemistrzowie senio
rzy z nagrodami w towarzystwie sędziów.

JUŻ

NIE
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NIE ZAŚMIECAJMY 
NASZEGO ŚRODOWISKA !

Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Porządku Publicznego przyjęła w progra
mie działania na rok 1999 m.in. walkę z tzw. dzikimi wysypiskami śmieci.

Ustalono następujący program działania w tym zakresie :
O ujawnienie i zlokalizowanie na terenie całej gminy istniejących nielegalnych 

wysypisk śmieci,
d  podjęcie starań w celu likw idacji tych wysypisk przez ich rekultywację,
Cr podjęcie akcji propagandowo-informacyjnej o konsekwencjach nielegalnego

zaśmiecania środowiska.
Naszą działalność prowadzić będziemy do skutku tj. do całkowitego zlikw idowania w na

szej gminie dzikich wysypisk śmieci. Czy nam się to uda ?... Jesteśmy optymistami.
Liczymy w tym względzie na Państwa pomoc i wrażliwość. Póki co informujemy, że:
O z nadchodzącą wiosną należy zadbać o porządek w okół sw oich obejść,
O śmieci wywożone są w sposób zorganizowany przez firmę „NAPO” z Nowego Miasta,
O firma ta posiada w ciągłej sprzedaży kubły na śmieci,
Cr osoby nic korzysta jące ze zorganizowanej formy wywozu śmieci zobowiązane są wła

snym kosztem i staraniem w yw  oz ić  nieczystości na Centralne Śmietnisko Gminne 
zlokalizowane w' Radlińcu,

O śmietnisko to jest czynne codziennie i jest bezpłatne.

ZAW IADAM IAM Y RÓW NIEŻ, ŻE: 
d  nielegalne wywożenie śmieci grozi karą grzywny,
O w rażących przypadkach sprawy mogą być kierowane do kolegium,
O osoba, która zaśmieciła teren zobowiązana jest do jego uprzątnięcia.

Przewodniczący Komisji
mgr inż. Stanisław Janusz Wilczyński

LEŚNI ŚMIECIARZE
Nękani przez tegoroczną zimę z utęsknieniem oczekiwali

śmy oznak wiosny. Ale jak je znaleźć pod zwałami śmieci? 
Uczniowie i nauczyciele Szkoły Podstawowej w Chociczy po
stanowili pomóc nadchodzącej wiośnie oczyszczając las z na
gromadzonych w zimie śmieci. 19 marca zorganizowano wspól
ne wyjście na jedną z nielicznych alei spacerowych - drogę le
śną w' kierunku Roguska, Komorzy i Boguszynka.

Swoje miejscowości sprzątnęli także uczniowie z Klęki. Bogu
szyna i Nowego Miasta. Szczególnie bulwersujące były jednak 
znaleziska leśne - butelki, puszki, pampersy a nawet niewykorzy
stane w zimie przetwory i mrożonki (!) Trudno zmienić przyzwy
czajenia leśnych śmieciarzy i zapobiec taką akcją dalszej dewasta
cji lasów. Mamy jednak nadzieję, że zawstydzimy tych, którzy ob
serwowali swoje dzieci czy wnuki naprawiające to, co dorośli „roz
sądni” ludzie zniszczyli. Przez jakiś czas będziemy się cieszyli czy
stą zielenią naszego lasu -a le  jak długo ?

Elżbieta Hybiak

D zikie w ysypisko śm ieci w K lęce

fot. J. Stachowiak
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D Z IE Ń  STRAŻAKA
3 m aja w  N ow ym  M ieśc ie  jed n o stk i O chotn iczej S traży  P ożarnej z teren u  gm iny  

o b ch o d z iły  D zień  S trażak a . U czestn iczy ły  w  p rzem arszu  p rzez  u lice N o w eg o  M iasta , 
potem  w e m szy  św. i im prezach  przy strażn icy  na Z ielon ym  R ynku.

Stało się tradycją, że 3 maja w Nowym 
Mieście odbywają się uroczystości związa
ne z obchodami dnia św, Floriana, patro
na strażaków.

Dźwięk syreny z remi
zy w Nowym Mieście był 
tym razem sygnałem do 
zbiórki wszystkich straża
ków OSP gminy Nowe Mia
sto. Na uroczystości przy
był Aleksander Podemski, 
wójt gminy, wierny sympa
tyk braci strażackiej. Po 
krótkim powitaniu przez 
dha Sławomira Polla, Pre
zesa Gminnego Związku 
OSP oraz dha Mirosława 
Frąckow iaka, dowódcy 
Jednostki Ratowniczo-Ga
śniczej Komendy Powiato
wej Państwowej Straży Po
żarnej w Środzie Wlkp. 
strażacy w uroczystym  
przemarszu przez miasto 
udali się do kościoła na 
mszę św. odprawioną w intencji wszyst
kich członków OSP i ich rodzin. Towa
rzyszyła im orkiestra dęta z gminy Krzy
kosy. Uroczystość kościelną uświetniły 
poczty sztandarowe z OSP Nowe Miasto, 
Klęki, Szypłowa i Wolicy Koziej oraz 
piękny śpiew chóru kościelnego Domino 
Cantemus. Po wyjściu z kościoła wszyst
kie jednostki strażackie przy dźwiękach 
orkiestry' przemaszerowały ulicami No
wego M iasta. W ielu m ieszkań
ców swoje uznanie i sym patię dla

braci strażackiej wyraziło wychodząc na 
trasę przemarszu i pozdrawiając oklaskami 
uczestników pochodu.

Tego pięknego i słonecznego dnia dal
sze uroczystości odbyły się przy remizie. 
Rozegrano tam konkurs strzelania z wia
trówki o nagrodę Prezesa Gminnego Związ
ku OSP w Nowym Mieście. Konkurs wy
grał dli Stefan Misiak z OSP Wolica Kozia. 
Drugie miejsce zajął dli Ryszard Wiśniew
ski z OSP Wolica Kozia, a trzecie - Janusz 
Janiszewski z OSP Boguszyn. Przed straż
nicą można było zobaczyć sprzęt bojowy, 
samochody jakimi dysponująjednostki na

terenie gminy. Przy tradycyjnym kufelku 
piwa druhowie wspominali dawne czasy, 
przeżycia związane z udziałem w akcjach.

Wspomnienia te odży
ły po wycieczce, odby
tej tydzień wcześniej, 
do Muzeum Pożarnic
twa w Rakoniewicach.

W godzinach po
południowych odbył 
się festyn dla dzieci i 
młodzieży. W najbliż
szy™ czasie jednostki 
OSP planują pokazy 
sprawności bojowej. 
Odbędą się one 6 czerw
ca na stadionie w Klę
ce. Zaprezentujemy 
wówczas sprzęt oraz 
wyszkolenie bojowe 
jednostek. Atrakcją po
winien być występ stra
żaków, którzy ukończyli 
40 lat życia. W konku

rencjach przeciągania liny czy biegu z wia
drem pełnym wody będą mieli okazję wy
kazać się wyszkoleniem bojowym i kondy
cją fizyczną.

Mamy nadzieję, że dzięki tym poka
zom zachęcimy młodzież do wstępowania 
w szeregi Ochotniczej Straży Pożarnej, któ
rej dewiząjest hasło: Bogu na chwalę, błii- 
niemu na ratunek.

Sławomir Poił

fot. J. Stachowiak

WSPOMNIENIE
19 kwietnia na cmentarzu parafialnym w Nowym Mieście pożegna

liśmy na zawsze Barbarę Szwalikowską.

Barbara Szwalikowska 
1950 - 1999

Była jednym z nas, członków Koła 
PZERiI w Nowym Mieście. Zanim ze 
względu na stan zdrowia przeszła na ren
tę, pracowała jako kelnerka w „Lasków- 
ce”, potem w pralni na Zielonym Rynku. 
Miała rodzinę, dom, czwórkę dorosłych 
już dzieci. Kochała bardzo swoje wnuki, 
pomagała jak mogła w ich wychowaniu.

Niezwykła była w Niej serdeczność i 
ciepło, z jakim odnosiła się do ludzi. Od
1991 r. należała do naszego koła. W 1992 r. 
została skarbnikiem i funkcję tę pełniła bar
dzo sumiennie do kwietnia 1999r. Była

współzałożycielką Zespołu Śpiewaczego 
„Złota Jesień”. Za swoje zaangażowanie 
otrzymała nadaną przez Zarząd Główny 
Złotą HonorowąOdz.nakę PZERiI.

Była duszą naszego kota. Angażowa
ła się wszędzie, miału mnóstwo pomysłów 
i inwencji. Nie oszczędzała się w pracy, 
ale lubiła się też bawić - wspominają człon
kowie koła.

Odeszła na zawsze, mając zaledwie 49 
lat. Będzie nam Jej bardzo brakowało.

Leszek Mazurkiewicz
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C E N Y
R E K L A M  I O G Ł O SZ E Ń

ogłoszenie drobne
3.00 zł

ogłoszenie w ramce 
moduł (V8 strony)

20.00 zł

Polski Z w iązek  E m erytów , R encistów  i Inw alidów  
koło w Nowym  M ieście nad W artą 

organizuje

W YCIECZKĘ
w dniach 29 czerw ca - 3 Iipca 1999 roku 

w  program ie:
Gietrzwałd - Sanktuarium Maryjne 
Trójmiasto, Toruń

Oplata od osoby - 200 zł. 
Zapisy do 10 czerwca w  GOK

ZAPRASZAMY

W l l ZAKŁAD PRODUKCJI BETONÓW

* *
g | J Q 3 2  LATA TRADYCJI 

WIESŁAW WICIJOWSKI

PRODUKCJA I SPRZEDAZ
•  kostka brukowa (układanie)
•  ogrodzenia betonowe (ustawianie)
•  bloczki M -4  \ zwibroprasy
•  trylinka ozdobna /
•  garaże z płyt betonowych

LUCAS ZAKUPY NA RATY

Komorze 2A 
63-040 Nowe Miasto n/Wartą 

tel. (061) 287 52 17

WIADOMOŚCI LOKALNE redaguje zespól w składzie: Teresa Antczak (redaktor naczelny), Halina Czarny, Piotr 
Czeszyk, Magdalena Florczak,Maria i Roman Jeziorni, Maciej Kuderczak, Małgorzata Paszkiewicz, Joanna Polatyń- 
ska, Grzegorz Rochowski, Mieczysław Rzepka, Marzena Spychalska, Przemysław Szeszuła, Franciszek Tomczak, Stani
sław Wilczyński. Redakcja zastrzega sobie prawo skracania i adiustacji tekstów oraz zmiany tytułów. Wydawca: Sto
warzyszenie Miłośników Ziemi Nowomiejskiej. Adres Redakcji: ul.Poznańska 8a 63-040 Nowe Miasto n.Wartą. Listy 
i materiały można kierować również do sekretariatu Szkoły Podstawowej w Chociczy.
Druk: Agencja Reklamowa PROJEKT Studio, 63 - 200 Jarocin, ul. Kwiatowa 22, tel. (0-62) 747-14-09
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S  P  O  R  T
Biegamy, skaczemy, rzucam y ...

W Klęce 22.04. odbyty się gminne Mistrzostwa Szkół Pod
stawowych w Lekkiej Atletyce. Wzięły w niej udział dzieci i 
młodzież wszystkich szkół naszej gminy.
Oto wyniki poszczególnych konkurencji:
Chłopcy D ziew częta

Biegi 
lOOm

1. M. Świerkowski (Chocicza) 1. Korcz (Boguszyn)
2. P. Burdclak (Klęka) M. Maciejewska (Boguszyn)
3. L. Miśkiewicz Kolniczki) H. Świgoń (Chocicza)

30<)m
1. Ł . Miśkiewicz (Kolniczki) M. Wojtkowiak (N. Miasto)
2. S. Koch (Kolniczki) B. Dudek (Klęka)
3. K. Nowak (Klęka) M. Maciejewska (Boguszyn)
1 OOOm chłopców 600m dziew cząt
1. P. Hyżyk (Kolniczki) L. Łuczyk (Chocicza)
2. M. Szymański ( Kolniczki) B. Korcz (Boguszyn)
3. G. Stiler (Boguszyn) A. Tischer (Boguszyn)

Rzut oszczepem 
1. B. Miśkiewicz (Nowe Miasto) M. Tomczak (Klęka)
2 .1. Fietz(Nowe Miasto) A. Kasprzyk (Nowe Miasto)
3.J. Tułaza (Nowe Miasto) M. Poch (Chocicza)

Pchnięcie kulą
1. A. Cieślak (Chocicza) M. Tomczak (Klęka)
2. B. Miczke (Klęka) B. Bogaczyk (Boguszyn)
3. G. Jakubczak (Nowe Miasto) I. Ginter (Chocicza)

Skok wzwyż
1. B. Miśkiew'icz(Nowe Miasto) J. Pa\vlik(Nowe Miasto)
2. B. Miczke (Klęka) J. Graczyk (Chocicza)
3. Ł. Idziaszek (Nowe Miasto) E. Guszczak (Nowe Miasto)

Skokw  dal
1. K. Janaszak (Chocicza) E. Guszczak (Nowe Miasto)
2. Ł. Idziaszek (Nowe Miasto) A. Langner (Klęka)
3. P. Burdelak (Klęka) A. Ginter (Chocicza) ______

Koszykówka w Klęce
Sala gimnastyczna Szkoły Podstawowej w Klęce była areną 
koszykarskich potyczek w turnieju zorganizowanym 17 kwietnia 
przez Wiesława Wicijowskiego. Drużyna Wit-Budu podejmowa
ła trzy zaproszone zespoły: Inter-Elkan z Jarocina. MKS Wrze
śnia i ZSR Września.
Najlepszymi strzelcami turnieju okazali się: R. Gurgul (63 pkt) 
WIT-BUD, K. Ziętek(41 pkt) INTER-ELKAN i M.Serdyński 
(40 pkt) ZSR WRZEŚNIA 
Wyniki poszczególnych meczów:
WIT-BUD - INTER-CLKAN 69 :59
ZSR WRZEŚNIA - MKS WRZEŚNIA 52 : 64
WIT-BUD - MKS WRZEŚNIA 47 : 58
ZSR WRZEŚNIA - INTER-ELKAN 71 :64

I miejsce MKS WRZEŚNIA
II miejsce WIT-BUD
III miejsce ZSR WRZEŚNIA
IV miejsce INTER-ELKAN

Dziewięć medali
Gospodarzem Mistrzostw Powiatu w Lekkiej Atletyce była 28 
kwietnia Środa Wlkp. W zawadach wzięły udział reprezentacje 
trzech szkól naszej gminy: SP Klęka, SP Kolniczki i SP Nowe 
Miasto. Młodzież przywiozła z tej imprezy aż dziewięć medali:
3 złote N. Sobczak Nowe Miasto skok wzwyż (dz.)

B. Miśkiewicz Nowe Miasto skok wzwyż (ch.)
B. Miśkiewicz Nowe Miasto rzut oszczepem (ch.)

3 srebrne E. Guszczak Nowe Miasto skok w dal (dz.)
B. Miczke Klęka pchnięcie kulą(ch.)
L. Miśkiewicz Kolniczki 300m (ch.)

3 brązowe E. Guszczak Nowe Miasto skok wzwyż (dz.)
M.Wojtkowiak Nowe Miasto 300 m (dz.)
P. Hyżyk Kolniczki lOOOm (ch.)

Według nieoficjalnych informacji ( komunikat z zawodów dotrze 
do nas jeszcze w m aju) szkoła w Nowym Mieście zajęła w klasy
fikacji ogólnej czwarte miejsce w powiecie.

Na przełaj
W Ośrodku Jeździeckim „Wola" w Po

znaniu SZS „Wielkopolska” zorganizował 
Mistrzostwa Szkół Podstawowych w Szta
fetowych Biegach Przełajowych.

Zawody odbyły się 12 kwietnia i we
dług oficjalnego komunikatu udział w nich 
wzięto 460 dziewcząt i 410 chłopców.

Naszą gminę reprezentowały zespoły 
z Kolniczek i z Nowego Miasta. Dobrze 
spisała się drużyna chłopców z Kolniczek 
zajmując 7 miejsce i zdobywając 22 punk
ty na 32 możliwych.

Sztafeta dziewcząt z Nowego Miasta 
zdobyła 12 pkt, a z Kolniczek 5 pkt, chłop
cy z Nowego Miasta zdobyli również 5 
pkt.

Wiadomości sportowe 
opracował 

Piotr Czeszyk

To był maj ...

z archiwum Zbigniewa Tokarskiego 
Tak świętowaliśmy 1 Maja kilkadziesiąt lat temu
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